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REFERAT: Møde i grønt netværk 

19.09.2022 

1. Velkomst og præsentationsrunde 

• Shivanii, SAMF, Veganske studerende.  

• Valentin, JUR, Casus Clima.  

• Halfdan, SAMF, SIMA. 

• Elisabeth, SAMF, SIMA 

• Louise, JUR, Casus Clima 

• Anna, SAMF, SIMA 

• Nina, foreningskonsulent, SRKU 

• Jakob, SAMF, Veganske Studerende 

• Esben, statskundskab, forperson, SRKU 

2. Update fra KUs grønne styregruppe + aktive foreninger 

o Casus Clima 

o Der er intromøde for de nye medlemmer, der er kommet flere end forventet. GF om en 

uge og så skal der kigges ind i efteråret (Eventrække med Europabevægelsen).  

SIMA 

o Opstartsfasen. Der kom seks nye ansigter og vi skal lige planlægge efteråret – et globalt 

energiarrangement og folk der er klar til at tage fat.  

Studenterrådet 

o Vi har deltaget på Civil ulydighed og det var en stor succes! 

Veganske Studerende 

o Fokus er på den stiftende GF den kommende uge og at få en kampagne i gang omkring 

grønne kantiner.  

o Er i dialog med lederen for wicked rabbit (kantinen på Søndre Campus) om at gøre 

universiteterne mere plantebaseret og der sker meget på den front.  

o Der er en korrespondance med Carsten Jensen og politisk debattør omkring klimaktivisme.  

KUs grønne styregruppe 

o Er ved at ansætte personale indenfor de forskellige afdelinger, til at få folk til at arbejde 

med bæredygtighed. Bæredygtighedskoordinatorer og er også ansat ude lokalt.  

o En af ideerne med en del af projekterne er at gøre KU til et living lab, hvor KU afprøver sine 

ideer indenfor bærerdygtighed. 
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o Der tales om, hvad man gør med biodiversitet ift. den grønne strategi og påbegynder 

arbejdet med at kortlægge hvordan KU kan arbejde mere lokalt (campusområderne) og 

inddrager i den proces forskere. Det er mega fedt. Skal mødes igen her til efteråret.  

 

3. Evaluering af Civil Ulydighed  

o Der kom 40-45 mennesker og det var et passende antal, så det fortsat føltes intimt og der 

var rum til spørgsmål.  

o Oplægsholderne var gode og velforberedte og overlappede ikke hinanden og supplerende 

hinanden så godt. En af oplægsholderne improviserende en øvelse og det fungerede ikke 

så godt. Måske kunne kommunikationen godt have været mere klar. René indrømmede 

selv at det ikke fungerende så godt.Til næste gang når man taler med oplægsholdere man 

ikke kender så godt, skal vi være tydelige ift. kommunikationen og give feedback.  

o Til en anden gang hvis der kommer en journalist skal vi lige huske at gøre opmærksom på 

det (Hvis muligt inden og ellers til eventet).  

o Der var meget positiv feedback.  

o Konstruktive kommentarer fra studerende på JUR: de følte at rummet var lidt for rødt og 

for biased ift. vores oplægsholdere.  

o Det kunne have været fint med et gult kort, hvor nuancen kom frem ift. at bede publikum 

tage stilling til klima, som jo er ret nuanceret og ikke sort/hvidt. Dette var dog tiltænkt at 

det var det som linjen i den anden øvelse skulle have indeholdt (som en af oplægsholderne 

åbenbart spolerede).  

4. Drøftelse: vil vi lave nogle fælles aktiviteter i netværket til efteråret?  

o Eventrække med Europabevægelsen i efteråret – Louise er i dialog 

o Afventer svar (16.august) og Anna og Louise vil gerne lige følge op på kontakten. Der har 

været snak om Kristian Hansen.  

o Det lyder fornuftigt ift. temaer til eventrækken som er – fødevaresystemer og landbrug i 

EU, det andet var status på green deal og hvordan påvirker krigen i Ukraine den grønne 

omstilling.  

 

o Event med Carsten Jensen om klima og civil ulydighed – Jakob er i dialog 

o Skrev med ham før sommerferien og talte om at lave et event inden sommerferien, men er 

besluttet at udskyde det til efter sommerferien. Han har indtil videre ikke svaret. Lægger 

op til at afholde i oktober. Vinklen er klimaaktivisme og Civil Ulydighed og kunne være 

interessant at hive ind i anledning af det. Han virker meget snaksagelig. Alle i netværket vil 

gerne være med.  

o Det vil være fedt at få hans mere personlige og sit forfatterskab og sine ord ift. at beskrive 

klimakrisen og har det nogen effekt? Hvad kan skrivekunsten gøre? Lave en 
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skriveworkshop ud af det? Hvordan kan man skrive sin klimaangst ud? Et terapeutisk rum. 

Det er vigtigt at engagere de studerende og få den personlige historie frem.  

Det praktiske: SRKU booker lokale og vi foreslår uge 41 (ugen op til efterårsferien) Hvis det 

er 2 timer, onsdag/torsdag, fra 17-19. KUA evt. Tema til oplægget kunne være ”Carsten 

Jensen og ordets magt”.  

 

o Event om grøn omstilling af fødevareproduktionen 

SIMA kontaktet af FREJ ift. fødevareproduktionen og omstilling heraf. Flette det sammen 

ift. Europabevægelsens eventrække? 

Carl Valentin har kontaktet Veganske Studerende og kunne evt. hives ind ift. at gå i dialog 

med fødevare og Landbrug.  

 

o Lave et event omkring at afholde en paneldebat med fokus på klima (holder deres 

klimapolitik?).  

- En grøn klimadebat fra købehavns storkreds og koordinere med at tage fat i Caroline 

Besserman. Tema: Landbrug, Fødevare og Energisystemer. Veganske Studerende vil 

gerne være med. Sent efterår (lige efter efterårsferien) Casus Clima vil gerne være med 

også. Esben kontakter de to foreninger og koordinere derfra. Evt. kan det foregå på CSS 

eller Studenterhuset.  

- Vi vil gerne have profilerede i panelet. (brainstormer på en kandidatliste). Evt skrive til 

deres kampagnekontor i KBH storkreds. Gå efter et bredt panel.  

- Tage kontakt til lokale politikere?  

 

o Prøve at tænke engelsk ind i vores events? Kunne man tænke det ind i paneldebatten  

 

5. Evt. og næste møde  

 

• Vi har modtaget følgende besked på vores Facebookside: Kære Studenterrådet - I KUs 

Green Solutions Centre har vi funding til at studerende på tværs af KU kan lave projekter og 

skrive opgaver i relation til omstilling til et mere plantebaseret fødevaresystem. 29/9 holder 

vi info-eftermiddag og forttæller om vores plant-based Living Lab, muligheder for 

studenterprojekter og præsenterer et par cases. De studerende kan også selv komme med 

forslag til cases. Der er 5-15.000 kr/pr studerende til projektomkostninger (ikke løn). Er det 

mon noget I vil dele i jeres gruppe? jeg kan ikke vedhæftet dokumenter, men link til event 

og tilmelding er her https://greensolutions.ku.dk/arrangementer/come-join-us-in-ucph-

living-lab-our-plant-based-future/  
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Jeg har sendt beskeder til de facebookgrupper I har beskrevet under "Grønt netværk" (dem 

jeg tænker er relevante), men ikke fået svar endnu 

Hilsen Mette Frimodt-Møller, GSC Living Lab manager 

o Næste møde start november. Nina lægger referat og doodle op i facebookgruppen.  

 

 

 

 


